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Zmenu tvorby správnych rád na vysokých školách víta aj rektor košickej univerzity  
  21. 8. 2024, 17:36, Zdroj: kosiceonline.sk , Sentiment: Neutrálny, Téma: Fakulty a ústavy UPJŠ, Kľúčové slová: Daniel Pella

Košice Spravodajstvo

Nový proces sa podľa neho zjednoduší.

Rektor Univerzity Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach Daniel Pella víta zmenu tvorby správnych rád vysokých škôl (VŠ). Aktuálny
proces je podľa neho zložitý a zjednoduší sa. Uviedol v reakcii na návrh novely zákona o vysokých školách. Kritizoval v súčasnosti platný
zákon.

„Novela vysokoškolského zákona počíta so zmenou kreovania správnej rady verejnej vysokej školy v zmysle zvýšenia počtu jej členov
volených akademickým senátom oproti členom menovaných a odvolávaných ministrom školstva,“ ocenil Pella.

Vníma symbolické posilnenie významu akademickej samosprávy. Zákon o VŠ, prijatý za predchádzajúcej vlády, podľa neho obmedzil
viaceré akademické slobody a oklieštil práva akademickej samosprávy, no vyššiu kvalitu vysokoškolského vzdelávania sám o sebe
neprivodil.

(Ilustračná fotografia) / Univerzita Pavla Jozefa Šafárika

„Jeho uplatňovanie v praxi nielenže ruší niektoré dlhoročné akademické tradície, ale predstavuje aj veľký nárast byrokracie vytvorením
komplikovaných, duplicitných či zbytočne dlhých postupov,“ doplnil.

Ministerstvo školstva, výskumu, vývoja a mládeže SR chce zmeniť kreovanie správnej rady verejnej vysokej školy. Navrhuje, aby minister
školstva vymenúval o jedného člena menej ako akademický senát. Súčasťou návrhu novely zákona o vysokých školách je aj úprava lehôt
na vyhlásenie voľby rektora, pôsobnosť akademického senátu, spôsob obsadzovania miest vedúcich zamestnancov či obsadzovanie
funkčného miesta docenta a profesora.

Zdroj: TASR
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Vláda schválila sadu školských zákonov, nazvali ju "nežnou revolúciou vo vzdelávaní"

Schválenie balíka školských zákonov vládou je prvý významný legislatívny krok v napĺňaní zmien. Uviedol to rezortný šéf Tomáš Drucker
(Hlas-SD) na stredajšej tlačovej konferencii. Nazval ich "nežnou revolúciou vo vzdelávaní". Avizoval, že v budúcom roku budú ďalšie
rozsiahle zmeny.

"Vláda dnes schválila sadu školských zákonov, ktorú sme nazvali 'nežnou revolúciou vo vzdelávaní'. Obsahuje desiatky aj veľmi
praktických zmien, ale aj nových inovatívnych zmien," uviedol minister. Zmeny sú podľa neho zamerané na zvýšenie kvality, dostupnosti
a efektívnosti slovenského školstva.

Ako objasnil, cieľom návrhov je podporiť projekty na zlepšovanie vzdelávania v materských, základných a stredných školách. "Úlohy z
programového vyhlásenia vlády sme rozdelili do 40 projektov, ktoré majú vlastný tím, konkrétne ciele a jasne určenú líniu zodpovednosti
voči politickému vedeniu rezortu," doplnil.

Na snímke minister školstva, výskumu, vývoja a mládeže SR Tomáš Drucker (Hlas-SD) počas tlačovej konferencie k reforme školstva po
45. schôdzi vlády SR 21. augusta 2024 v Bratislave. FOTO TASR - Martin Baumann

Na snímke minister školstva, vedy, výskumu a mládeže (MŠVVM) SR Tomáš Drucker (Hlas-SD). V Bratislave, 14. augusta 2024. FOTO
TASR - Pavel Neubauer

Na snímke zľava minister školstva, výskumu, vývoja a mládeže SR Tomáš Drucker (Hlas-SD) a guvernér Národnej banky Slovenska
(NBS) počas spoločnej tlačovej konferencie pri príležitosti podpísania memoranda o porozumení a vzájomnej spolupráci pri
implementácii kurikulárnej reformy a aktivitách na podporu skvalitnenia vzdelávania 25. apríla 2024 v Bratislave. FOTO TASR - Jaub
Kotian

Na snímke vpavo ministerka zdravotníctva SR Zuzana Dolinková (Hlas-SD) a minister školstva, výskumu, vývoja a mládeže SR Tomáš
Drucker (Hlas-SD) počas rokovania 12. a 13. schôdze paramentu SR. Poslanci Národnej rady (NR) SR neodvolali Zuzanu Dolinkovú
(Hlas-SD) z postu ministerky zdravotníctva SR ani ministerku kultúry SR Martinu Šimkovičovú (nominantka SNS). Rozhodli o tom v
utorkovom hlasovaní. Za opozičný návrh na jej odvolanie hlasovalo 64 poslancov zo 142 prítomných, proti bolo 78. V Bratis

Pätica vedeckých pracovníkov si prevzala ocenenia Vedec roka SR 2023 v Bratislave v utorok 21. mája 2024. Na snímke Martin Orendáč
(vpravo) z Prírodovedeckej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, si preberá ocenenie v kategórii vedec roka, ktoré mu
odovzdal minister školstva, výskumu, vývoja a mládeže SR Tomáš Drucker (vľavo) v priestoroch Moyzesovej siene Filozofickej fakulty
Univerzity Komenského v Bratislave v utorok 21. mája 2024. Orendáč patrí medzi celosvetovo uznávaných ve

Na snímke minister školstva, vedy, výskumu, vývoja a mládeže SR Tomáš Drucker (Hlas-SD) prichádza na 38. schôdzu vlády SR v
Bratislave 12. júna 2024. FOTO TASR - Jaroslav Novák

Na snímke minister školstva, vedy, výskumu, vývoja a mládeže SR Tomáš Drucker počas tlačovej konferencie k podpisu memoranda o
spolupráci O2 Športovej akadémie Mateja Tótha s Ministerstvom školstva, vedy, výskumu, vývoja a mládeže SR, Ministerstvom
cestovného ruchu a športu SR a Združením miest a obcí Slovenska (ZMOS) 27. júna 2024 v Bratislave. FOTO TASR - Pavol Zachar

Na snímke minister školstva, výskumu, vývoja a mládeže (MŠVVM) SR Tomáš Drucker (Hlas-SD) odpovedá na otázky novinárov počas
príchodu na 40. rokovanie vlády SR v Bratislave v stredu 26. júna 2024. FOTO TASR - Pavol Zachar

Na snímke minister školstva, výskumu, vývoja a mládeže (MŠVVaM) SR Tomáš Drucker (Hlas-SD) počas tlačovej konferencie po
bilaterálnom stretnutí s ministrom školstva, mládeže a telovýchovy ČR Mikulášom Bekom na pôde ministerstva školstva, výskumu, vývoja
a mládeže SR 20. júna 2024 v Bratislave. FOTO TASR - Pavol Zachar

Autor: TASR
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univerzity Pavla Jozefa Šafárika, Daniel Pella, rektor UPJŠ

Rektor UPJŠ víta zmenu tvorby správnych rád VŠ, proces sa podľa neho zjednoduší

Bratislava 21. augusta (TASR) - Rektor Univerzity Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach Daniel Pella víta zmenu tvorby
správnych rád vysokých škôl (VŠ). Aktuálny proces je podľa neho zložitý a zjednoduší sa. Uviedol to pre TASR v reakcii na návrh novely
zákona o vysokých školách. Kritizoval v súčasnosti platný zákon.

"Novela vysokoškolského zákona počíta so zmenou kreovania správnej rady verejnej vysokej školy v zmysle zvýšenia počtu jej členov
volených akademickým senátom oproti členom menovaných a odvolávaných ministrom školstva," ocenil Pella. Vníma symbolické
posilnenie významu akademickej samosprávy.

Zákon o VŠ, prijatý za predchádzajúcej vlády, podľa neho obmedzil viaceré akademické slobody a oklieštil práva akademickej
samosprávy, no vyššiu kvalitu vysokoškolského vzdelávania sám o sebe neprivodil. "Jeho uplatňovanie v praxi nielenže ruší niektoré
dlhoročné akademické tradície, ale predstavuje aj veľký nárast byrokracie vytvorením komplikovaných, duplicitných či zbytočne dlhých
postupov," doplnil.

Ministerstvo školstva, výskumu, vývoja a mládeže SR chce zmeniť kreovanie správnej rady verejnej vysokej školy. Navrhuje, aby minister
školstva vymenúval o jedného člena menej ako akademický senát. Súčasťou návrhu novely zákona o vysokých školách je aj úprava lehôt
na vyhlásenie voľby rektora, pôsobnosť akademického senátu, spôsob obsadzovania miest vedúcich zamestnancov či obsadzovanie
funkčného miesta docenta a profesora.

lul gra

Autor: LUL

https://mediaboard.com/
https://app.mediaboard.com/article/2689166368/d8e774152a719dbb37ab?topic_monitor=36657&auth=eyJ0eXAiOiJKV1QiLCJhbGciOiJIUzI1NiJ9.eyJleHAiOjE3Mjc1ODk3NjUsIndpZCI6MTAwNzQsImFpZCI6MjY4OTE2NjM2OCwidGlkIjozNjY1N30.TSv097wPcOfhFwRZIUZ0xULPZHFX9yc1-pZWDWlBKvg


Mediaboard Slovakia s. r. o. | mediaboard.com 5

Najnovšie správy a aktuálne udalosti zo Slovenska a zahraničia  
  21. 8. 2024, 13:17, Zdroj: bleskovky.zoznam.sk , Vydavateľ: Zoznam, s.r.o., Sentiment: Neutrálny, Téma: Fakulty a ústavy UPJŠ, Kľúčové slová: Daniel

Pella

Rektor Univerzity Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach Daniel Pella víta zmenu tvorby správnych rád vysokých škôl (VŠ). Aktuálny
proces je podľa neho zložitý a zjednoduší sa. Uviedol to pre TASR v reakcii na návrh novely zákona o vysokých školách. Kritizoval v
súčasnosti platný zákon.
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V Šaci vyskúšali nový typ operácie srdca pomocou robota  
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Pridajte komentár

2 min. čítania

Kardiocentrum AGEL Košice-Šaca opäť dokázalo, že je špičkou v poskytovaní zdravotnej starostlivosti a vzdelávania v kardiochirurgii a
jedinou v oblasti roboticky asistovaných operácií srdca na Slovensku.

Dňa 9. augusta 2024 vykonali na Klinike srdcovej a cievnej chirurgie UPJŠ LF a KCE v Kardiocentre AGEL Košice-Šaca nový typ
operácie srdca pomocou robota da Vinci. Okrem štandardne robených roboticky asistovaných operácií srdca kvôli ischemickej chorobe
srdca bol vykonaný, prvýkrát na území Slovenskej a Českej republiky, roboticky asistovaný uzáver uška ľavej predsiene kvôli fibrilácii
predsiení. Išlo o 76-ročného pacienta, ktorému bola zároveň roboticky vykonaná chirurgická revaskularizácia myokardu. Pooperačný
priebeh pacienta bol bez komplikácií.

Postupné rozširovanie spektra roboticky asistovaných operácií podčiarkuje opodstatnenosť tohto pracoviska, jeho unikátnosť,
inovatívnosť a pokrokovosť. „Na konci tohto roka by sme radi spustili, v rámci štúdie, program roboticky asistovaných operácií
chlopňových chýb srdca. Kardiocentrum AGEL Košice-Šaca plánuje i naďalej investovať do nových technológií a odborného rozvoja
svojich pracovníkov, aby sme pacientom poskytovali liečbu na svetovej úrovni,“ uviedol riaditeľ kardiocentra František Sabol.

tlačová správa

Autor: tlačová správa
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